

**Orthodox Church of the  
Resurrection of Christ  
1201 Hathaway Lane NE  
Minneapolis, MN 55432-5720  
Phone: 763-574-1001  
web site: <http://www.resurrectionskete.org/>  
email: [rsmnch@msn.com](mailto:rsmnch@msn.com)**

**Sunday, February 26, 2023  
Divine Liturgy Sundays at 9:30 AM  
Confessions 8:45-9:15 AM  
Cheesefare Sunday  
Неделя Сыропустная**

**\*\*\* GREAT LENT HAS BEGUN: \*\*\***

**The First Week of Lent - Schedule of Services**

**Today: Sunday, 26 Feb - Cheesefare: Forgiveness Vespers following Divine Liturgy**

**Monday, Feb 27 through Thursday, March 2 - 6:30 PM Canon of St. Andrew of Crete, 6:30 PM  
С подельника 27 фев. до четверг 2 мар. - Великий Канон 6:30 ч.в.**

**Friday, March 3, PRESANCTIFIED LITURGY - 6:30 PM  
Пятница 3 Мар. - Лит. преждеосвященных Даров - 6:30 ч.в.**

**Seriously prepare for Great Lent which begins Monday, 27 February**

**\* Fr John has a new phone, some messages are not getting through. So call Fr. John for any important messages.**

### **The Lenten Canon**

The Great Canon of St. Andrew of Crete is a very long Canon, written by St. Andrew, who was born in Damascus about 660. He wrote this masterpiece of poetry and spirituality toward the end of his life. It was only one of his many writings, and if studied, shows his familiarity with both the Old and New Testaments.

The Orthodox faith is one of hope. Even hymns that poetically allude to the crucifixion of Christ end with words of encouragement, as they speak of His Resurrection. This Canon tells it like it is. It is also unusual in that the first person "I" is used instead of "we", which evokes a personal sense of repentance. Those who are familiar with the Bible will find this service a rich mine of spiritual treasures.

Here are some verses which show the penitential nature of this Canon: "How shall I begin to weep over the wretched deeds of my life? What beginning shall I make to this present lamentation? But since You are compassionate, grant me the forgiveness of sins." "I have sinned more than all, I alone have sinned against You. But as God, have compassion on your creature, O Savior." ... "I have sinned more than all, I alone have sinned against You. But as God, have compassion on your creature, O Savior."

***"Покаяния отвержи ми двери, Жизнодавче,  
утренюет бо дух мой ко Храму святому Твоему"...***  
В этом умильном священном песнопении Святая

Церковь первый раз в этом году призывает нас стучаться в двери покаяния. ...

И вот стоишь ты, христианин, в обнажении своих беззаконий пред огненными очами Божественной Правды. Ты скорбно одинок в ярком сознании своего неостойства, и душа твоя ищет сердца, которое поняло бы страдания и разделило бы с тобой твою покаянную тоску, покаянные сокрушения твоего сердца. И Церковь снова указывает тебе выход, и призывает тебя моилиться Богородице: "На спасения стези настави мя, Богородице... Студными бо окалях душу грехми и в лености все житие мое иждих, но Твоими молитвами избави мя от всякия нечистоты"...

Итак, ты покалялся, ты осознал слабость и несовершенство одних твоих естественных сил и в этом сознании прибегаешь к благодатному Покрову Богородицы... представшими пред огненными очами Божественной Правды. Что принесем мы туда? Какую свою правду дерзнем противопоставить Правде Божией? И только один выход остается у нас, и этот выход указывает нам Церковь - яко Давид вопию Ти: Помилуй, мя, Боже, по велицей милости Твоей (пс. 50:3).

В покаянии не только прощение прошлого, но и действительная надежда на лучшее будущее. Принесем же Богу покаяние и слезы, не только омывающие скверну прежних грехов, но и орошающие, часто неплодные ко всему светлому и благодатному, грехолюбивые души наши.